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 PROTOKÓŁ Nr 75/2023 

 

z posiedzeń Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia 

i Pomocy Społecznej oraz Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

które odbyły się w dniu 28 grudnia 2023 r. o godz. 13:30 

 

Udział w posiedzeniu wzięli: 

Członkowie Komisji Budżetu i Finansów: 

1. Jerzy Machowiak 

2. Anna Urbańska 

3. Jerzy Kołodziej 

4. Mikołaj Kostaniak 

5. Edyta Borowczak 

6. Dariusz Matuszewski 

Nieobecni radni: Tomasz Gorwa, Maria Jolanta Kin 

 

Członkowie Komisji Kultury, Oświaty i Pomocy Społecznej: 

1 Lucyna Marciniak 

2 Anna Wasilewska 

3 Dominika Dudzisz 

4 Anna Urbańska 

5 Longina Raburska 

6 Mikołaj Kostaniak 

Nieobecni radni: Krzysztof Kołacki, Dawid Nowaczyk. 

 

Członkowie Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska: 

1. Marcin Tajchert 

2. Lucyna Marciniak 

3. Edyta Borowczak 

Nieobecni radni: Dawid Nowaczyk. 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Wójt Gminy – Marek Lorych 

2. Sekretarz Gminy – Patryk Tomczak 

3. Anna Kaczmarek – z-ca Skarbnika Gminy 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Edyta Borowczak odczytała porządek obrad: 
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1.  Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

3.  Projekty uchwał: 

a)  w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika 

ochotniczej straży pożarnej oraz kandydata na strażaka ochotniczej straży pożarnej z 

terenu Gminy Święciechowa, 

b)  zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Święciechowa na rok 

2024, 

c)  w sprawie rozpatrzenia wniosku, 

d)  w sprawie Apelu dotyczącego zmiany Uchwały Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego Nr XXXIX/941/17 z dnia 18 grudnia 2017 r. w sprawie 

wprowadzenia, na obszarze województwa wielkopolskiego, ograniczeń lub zakazów 

w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw. 

4.    Wolne głosy i wnioski. 

5.    Odpowiedzi na wolne głosy i wnioski. 

6.    Zakończenie.  

 

Radni przyjęli porządek obrad jednomyślnie. 

 

Ad.2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przypomniała, iż wszyscy radni mieli możliwość 

zapoznania się z treścią protokołu. Zapytał obecnych, czy mają jakieś uwagi do treści.  

Ponieważ nikt nie wniósł uwag do protokołu, Wiceprzewodniczący Rady wniósł o przyjęcie 

protokołu bez czytania. 

Radni jednomyślnie przyjęli protokół. 

 

Ad. 3 Projekty uchwał: 

a) sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika 

ochotniczej straży pożarnej oraz kandydata na strażaka ochotniczej straży pożarnej z 

terenu Gminy Święciechowa, 

 

Projekt uchwały omówiła Anna Kaczmarek – Zastępca Skarbnika Gminy. 

W swej wypowiedzi poinformowała, iż przedłożony projekt uchwały jest konsekwencją 

wejścia w życie ustawy z dnia 7 lipca 2023 r. o zmianie ustawy o ochotniczych strażach 

pożarnych oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. poz. 1560), która wprowadziła zmianę 

brzmienia art. 15 ust. 2 w ten sposób, że „Wysokość ekwiwalentu pieniężnego ustala, 

nie rzadziej niż raz na 2 lata, właściwa rada gminy w drodze uchwały. Wysokość 
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ekwiwalentu pieniężnego nie może przekraczać 1/175 przeciętnego wynagrodzenia 

miesięcznego brutto, ogłoszonego przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego 

w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej „Monitor Polski” na podstawie 

art. 20 pkt 2 ustawy z dnia 17 grudnia 1998 r. o emeryturach i rentach z Funduszu 

Ubezpieczeń Społecznych (Dz. U. z 2023 r. poz. 1251 i 1429) przed dniem ustalenia 

ekwiwalentu pieniężnego. Ekwiwalent pieniężny nalicza się za każdą rozpoczętą godzinę 

liczoną od zgłoszenia wyjazdu z jednostki ochotniczej straży pożarnej lub gotowości do 

wyjazdu w celu realizowania zadań, o których mowa w art. 3 pkt 7, bez względu na liczbę 

wyjazdów w ciągu jednej godziny, a w przypadku kandydata na strażaka ratownika OSP - za 

każdą rozpoczętą godzinę szkolenia.". Ww. ustawa doprecyzowała zatem naliczanie 

ekwiwalentu pieniężnego, w tym w przypadku kandydata na strażaka ratownika OSP. 

Wobec powyższego zasadne jest podjęcie uchwały w zaproponowanym brzemieniu. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

b) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Święciechowa na rok 

2024, 

 

Projekt uchwały omówił Jerzy Kołodziej – członek Komisji Rewizyjnej. 

 

W swej wypowiedzi poinformował, iż zgodnie z art. 21 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 

samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.) Rada Gminy powołuje stałe i 

doraźne komisje do określonych zadań, ustalając przedmiot działania oraz skład osobowy. 

Na tejże podstawie została powołana Komisja Rewizyjna. Przepis art. 21 ust. 3 ww. ustawy 

stanowi, iż komisje podlegają radzie gminy, przedkładają jej plan pracy oraz sprawozdania z 

działalności. Zatem cytowany przepis zobowiązuje Komisję do przedłożenia Radzie Gminy 

planu pracy.  

Zgodnie z powyższym podjęcie powyższej uchwały jest uzasadnione. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

c) w sprawie rozpatrzenia wniosku, 

 

Projekt uchwały omówił Patryk Tomczak – Sekretarz Gminy Święciechowa. 

 

W swej wypowiedzi poinformował, iż w dniu 12 grudnia 2023 r. Środowiskowy Dom 

Samopomocy „WENA” w Lesznie złożył na ręce Przewodniczącego Rady Gminy 
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Święciechowa wniosek o pomoc w rozwiązaniu problemu dotyczącego transportu dwóch 

uczestników, mieszkańców Gminy Święciechowa. 

 

Zgodnie z treścią przepisu art. 241 k.p.a., przedmiotem wniosku mogą być w szczególności 

sprawy: 1) ulepszenia organizacji, 2) wzmocnienia praworządności, 3) usprawnienia pracy i 

zapobiegania nadużyciom, 4) ochrony własności, 5) lepszego zaspokajania potrzeb ludności. 

 

W chwili obecnej jeden z uczestników dojeżdża do Ośrodka transportem na trasie 

Święciechowa – Włoszakowice - Wijewo z dziećmi z Orew-u z obowiązkiem szkolnym w 

ramach wolnych miejsc finansowanym z budżetu Gminy Święciechowa. Gmina deklaruje 

chęć utrzymania takiej formy pomocy w przyszłości. 

 

Drugi z uczestników dowożony jest busem Środowiskowego Domu Samopomocy „WENA” 

dofinansowywanym w ramach dotacji na bieżącą działalność ŚDS, udzielanej nie z budżetu 

gminy. 

 

Powyższe rozwiązania funkcjonują prawidłowo, dzięki czemu obie osoby mogą korzystać z 

dalszej rehabilitacji w Domu Samopomocy bez ponoszenia opłat związanych z transportem.  

 

W dniu 28 grudnia 2023 r. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zarekomendowała uznanie 

wniosku za zasadny w części dotyczącej dalszego dowozu uczestnika do Ośrodka 

transportem na trasie Święciechowa – Włoszakowice - Wijewo z dziećmi z Orew-u z 

obowiązkiem szkolnym oraz uznanie dotychczasowego sposobu finansowania dowozu ze 

środków ŚDS za wystarczające. 

W związku z powyższym podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

d) w sprawie Apelu dotyczącego zmiany Uchwały Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego Nr XXXIX/941/17 z dnia 18 grudnia 2017 r. w sprawie wprowadzenia, 

na obszarze województwa wielkopolskiego, ograniczeń lub zakazów w zakresie 

eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw. 

 

Projekt uchwały omówił Patryk Tomczak – Sekretarz Gminy Święciechowa. 

 

W swej wypowiedzi poinformował, iż w związku z obowiązkiem wynikającym z Uchwały 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego, która nakłada obowiązek wymiany starych 
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bezklasowych kotłów na paliwo stałe do końca 2023 r. oraz kominków i pieców do końca 

2025 r. Rad Gminy Święciechowa postanowiła podjąć Apel i zwrócić się do Sejmiku o 

zmianę tych terminów zważywszy na fakt, że od czasu podjęcia przez Sejmik uchwały tj. od 

2017 r. uległa zmianie sytuacja gospodarcza w Polsce. Zwrócić należy uwagę w 

szczególności na: brak stabilności na rynkach paliw, brak alternatywnych źródeł energii, 

zmiany przepisów dotyczących odnawialnych źródeł energii, brak infrastruktury (np.: sieci 

gazowej), koszty energii elektrycznej.  

Taka sytuacja powinna być powodem zmiany zapisów Uchwały Sejmiku, gdyż nie pozwala 

mieszkańcom Gminy Święciechowa dokonywać prawidłowego wyboru  

w zakresie ekonomicznej wymiany źródeł ciepła. Nie bez znaczenia jest również sytuacja 

ekonomiczna mieszkańców.  

W związku z powyższym podjęcie uchwały jest w pełni uzasadnione.  

 

Radna Edyta Borowczak wyraziła swoje zaniepokojenie obecnym stanem powietrza w 

Gminie i obawę przed odkładaniem w czasie wymiany piecy. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

 

Ad. 4 Wolne głosy i wnioski. 

Radny Mikołaj Kostaniak wniósł o interwencję w sprawie zalewania kanalizacji sanitarnej w 

Przybyszewie. 

Radna Anna Urbańska poinformowała, że w Długich Starych również jest ten problem. 

 

Ad. 5 Odpowiedzi na wolne głosy i wnioski. 

Sekretarz Gminy poinformował, że problem z kanalizacją jest związany z bardzo wysokim 

poziomem wód gruntowych. W chwili obecnej nawet na gruntach ornych powstają zastoiska 

wody.  

 

 

Ad. 6 Zakończenie.  

Posiedzenie zakończono o godz. 13:50 

 

 

               Protokołowała      Wiceprzewodnicząca Rady Gminy 

 

Magdalena Jaraczewska-Wieczorek     Edyta Borowczak 


